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Protokół nr XLIV/18 

z obrad XLIV sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 11 października 2018 r. 

 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XLIV SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XLIV sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 11 października 2018 roku, o godz. 13.06. 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji: zaproszoną na obrady Panią Zofię Stoczkowską wieloletniego pracownika biura Rady 

Gminy oraz Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, 

Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską, Sekretarz Gminy Danutę Żygadło, Radcę Prawnego 

Patrycję Rybak – Dębińską, Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu), oraz przedstawicieli prasy. 
− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Porządek obrad XLIV sesji Rady Gminy Stargard, jaki otrzymali radni, przedstawiał się 
następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XLIV sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XLIII/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 28 września 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

5. Sprawozdania z działalności komisji za III kwartały 2018 roku 

Sprawozdania przedstawiają przewodniczący poszczególnych komisji 

6. Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy za III kwartały 2018 roku 

Informację przedkłada Przewodniczący Rady 

7. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

8. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

10. Wolne wnioski i zapytania 

11. Sprawy różne 

12. Ustalenie terminu następnej sesji 

13. Zamknięcie obrad sesji 

Przewodniczący Rady w trakcie odczytywania powyższego porządku obrad poinformował, iż 
punkt 12 tj. Ustalenie terminu następnej sesji nie będzie już go dotyczył, w związku z tym, że 

jest to ostatnia sesja Rady tej kadencji. Po odczytaniu powyższego porządku obrad przez 

Przewodniczącego Rady i wobec braku uwag, Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych 
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na sali podczas głosowania, 15 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujących się”, przyjęła porządek obrad XLIV sesji Rady Gminy Stargard i według 

poniższego porządku obradowała: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XLIV sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XLIII/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 28 września 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

5. Sprawozdania z działalności komisji za III kwartały 2018 roku 

Sprawozdania przedstawiają przewodniczący poszczególnych komisji 

6. Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy za III kwartały 2018 roku 

Informację przedkłada Przewodniczący Rady 

7. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

8. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

10. Wolne wnioski i zapytania 

11. Sprawy różne 

12. Zamknięcie obrad sesji 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XLIII/18 Z OBRAD XLIII SESJI RADY GMINY 
STARGARD Z DNIA 28 WRZEŚNIA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XLIII sesji Rady Gminy z dnia 28 września 2018 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XLIII sesji 

Rady Gminy z dnia 28 września 2018 r. 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

AD 3. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE POBORU PODATKÓW W DRODZE INKASA, 
WYZNACZENIA INKASENTÓW I WYSOKOŚCI WYNAGRODZENIA ZA INKASO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLIV/307/18 w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, która stanowi załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. 

AD 4. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 2018 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal z uwagi, iż przedmiotowy projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., nie był wcześniej opiniowany przez komisje 
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zarządził 15 minutową przerwę i poprosił Skarbnik Gminy, aby przedstawiła projekt uchwały 

celem zaopiniowania go przez poszczególne komisje w trybie obrad prac komisji. 

W czasie przerwy w obradach Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., i omówiła proponowane zmiany 

w budżecie. 

Po omówieniu projektu uchwały Radny Józef Tracz zwrócił się do Wójta Gminy i poprosił 

o wyjaśnienie kosztów inwestycji w Krąpielu oraz zagospodarowania cmentarza w Pęzinie, 

na temat których to dyskutowano na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż koszt skrzynki w Krąpielu wyniósł kwotę ok. 8 300,00 zł 

i zmiana ta została przyjęta w podjętej na poprzedniej sesji uchwale w sprawie zmian 

w budżecie na 2018 r. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz natomiast wyjaśnił, iż 
brakującą kwotę potrzebną na dokończenie inwestycji w Krąpielu zabezpieczy zarządzeniem.  

Następnie Radny Józef Tracz powiedział, że chodzi mu o wyjaśnienie konkretnych wartości 

tych zadań, których radni wtedy nie znali. Skarbnik Gminy odpowiadając poinformowała, że 

zgodnie z uchwałą, którą rada podjęła na poprzedniej sesji, dofinansowanie do zadania 

w Krąpielu wyniosło 8 771,00 zł, a pozostała różnica z wówczas proponowanej kwoty to 

kwota 13 494,00 zł przeznaczona na zagospodarowanie cmentarza w Pęzinie. Natomiast 

dofinansowanie do całości zadania w Krąpielu, tak jak powiedział wcześniej Wójt będzie 

jutro przez zarządzenie kwotą jeszcze 10 tys. zł, także całość zadania pierwotnie planowanego 

będzie wykonana łącznie z kwotą w jutrzejszym zarządzeniu. 

Następnie Radny Mariusz Sikorski zapytał jak się ma kwota 13 494,00 zł do możliwości 

inwestycji na cmentarzu w Pęzinie. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to na razie kwota 

przeznaczona na zagospodarowanie terenu, czyli przygotowanie tego terenu pod usługi 

pogrzebowe, natomiast w wyniku rozeznania będzie dopiero wiadomo, czy będzie to wydatek 

inwestycyjny, czy tylko usługa. 

Radny Mariusz Klewin zapytał jaki jest termin realizacji uporządkowania tego terenu, na co 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że trzeba to zrobić jak najszybciej 

w tym roku. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 

poprosił komisje o zaopiniowanie projektu uchwały. Radni zdecydowali, iż głosowania 

dotyczącego opinii do projektu przedmiotowej uchwały dokonają wspólnie.  

Obradując w trybie prac komisji, w wyniku przeprowadzonego głosowania Komisje 

jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2018 r., tj. Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 6 głosami 

„za”, Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty 4 głosami „za” oraz Komisja Rewizyjna 

3 głosami „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 13.28, wznowił obrady sesji 

i przystąpił do realizacji pkt 4 porządku obrad, tj. podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu 

gminy na 2018 r. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

W związku z brakiem pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę NR XLIV/308/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., która stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

AD 5. SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI ZA III KWARTAŁY 2018 ROKU 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił kolejno poszczególnych 

przewodniczących komisji o przedstawienie przygotowanych sprawozdań z działalności 

komisji za III kwartały 2018 roku. 

Jako pierwsza sprawozdanie z działalności komisji za III kwartały 2018 roku przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

Następnie sprawozdanie z działalności komisji za III kwartały 2018 roku przedstawił 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

Ostatnim sprawozdaniem z działalności komisji za III kwartały 2018 roku było sprawozdanie 

Komisji Rewizyjnej, które przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka 

Lenda (sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy wobec braku pytań do przedstawionych sprawozdań, 
przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

AD 6. OCENA UDZIAŁU RADNYCH W PRACACH RADY GMINY ZA III KWARTAŁY 2018 
ROKU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił informację dotyczącą udziału 

radnych w pracach Rady Gminy Stargard za III kwartały 2018 roku. Informacja ta stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Radni uwag i pytań nie zgłosili. 

AD 7. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Natomiast Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz uzupełnił informację, i poprosił by 

zwrócić uwagę, iż po raz kolejny ogłoszony został przetarg na remont drogi w Grzędzicach. 

Wpłynęły dwie oferty, firmy Strabag Sp. z o.o., z ofertą cenową 15 568 725 zł oraz 

Konsorcjum firm: Ben BRUK Benedykt Chłap, Ben Bruk Sp. z o.o., z ofertą cenową 
12 980 000 zł. Wójt Gminy podkreślił, iż jest to już piąty przetarg i jest za tym aby go 

rozstrzygnąć dla oferty z najniższą zaproponowaną kwotą, oczywiście pod warunkiem, że 

będzie ona prawidłowo sporządzona i będzie spełniać wymogi specyfikacji. Jednocześnie 

Wójt Gminy wyjaśnił, że będzie proponował, żeby brakujące w budżecie środki na to zadanie 

2,3 mln zł, znaleźć w inwestycji rozbudowy szkoły w Grzędzicach. Dlatego też uważa, że 

powinien zostać ogłoszony następny przetarg na rozbudowę szkoły, ponieważ ten przetarg, 

który był ogłoszony również przekroczył wartość kosztorysową. Kolejny przetarg powinien 

zostać ogłoszony tylko na część dydaktyczną bez zagospodarowania terenu, co pozwoli bez 

zaciągania dodatkowych kredytów na realizację obu tych inwestycji. Wójt Gminy powiedział, 

iż będzie tak proponował by przedstawić to następnej Radzie i aby nowy Wójt wystąpił 

z takimi zmianami w wieloletniej prognozie finansowej, ażeby w ten sposób sprawę budowy 

drogi i rozbudowy szkoły załatwić. Jednocześnie Wójt Gminy przypomniał, że inwestycji 

drogowej nie można podzielić, a ponadto jest przyznane dofinansowanie w kwocie 6,1 mln zł. 

Ponadto Wójt Gminy poinformował, że 5 października podpisał umowę na sprzedaż działki 

położonej w Grzędzicach o powierzchni 44 ary, za którą nabywca wpłacił kwotę ok. 
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173 tys. zł, a w dniu 10 października odbyła się sprawa z powództwa Gminy Stargard 

o odszkodowanie w wysokości 18,5 tys. zł, w której wyrok zapadnie 24 października 2018 r. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal udzielił głosu radnym i poprosił 

radnych o pytania oraz uwagi odnośnie przedstawionej informacji wójta. 

Radny Józef Tracz odnosząc się do pisemnej informacji Wójta Gminy, w sprawie remontu 

świetlicy w Kiczarowie, zapytał czy obejmuje on również dach na częścią gospodarczą. 
Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, iż środki na remont 

pochodzą głównie z funduszu sołeckiego, a obejmuje on wymianę okien, malowanie 

i wymianę podłogi oraz, że remont ten nie uwzględnia remontu dachu. 

Następnie Radny Janusz Łojko zapytał czego dokładnie dotyczy zmiana w wydatkach 

w kwocie 213 521,00 zł, w dziale 600 Transport i łączność. Skarbnik Gminy Bernadeta 

Opasińska odpowiedziała, że zmiana dotyczy zwiększenia środków przeznaczonych na 

transport po rozliczeniu przez MZK. 

Kolejno Radny Janusz Łojko zapytał o zmianę w dziale 750 Administracja publiczna, czy 

środki te pochodzą z budżetu państwa? Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż na pewno otrzymano 

dotację, ale jest to również przeniesienie miedzy paragrafami w ramach klasyfikacji 

budżetowej paragrafów. Następnie Sekretarz Gminy Danuta Żygadło wyjaśniła, iż na 

wybory jest dotacja z budżetu państwa, z wyjątkiem kosztów na transport. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, iż w gminie jest taka zasada, że środki na 

dowóz do lokali wyborczych na wybory samorządowe pochodzą z budżetu gminy. 

Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do informacji odnośnie przetargów powiedział, że 

ciśnie się na usta pytanie, dlaczego dopiero teraz taka decyzja, ponieważ uleciało już troszkę 
cennego czasu, a następnie odniósł się do informacji o zakończeniu budowy wodociągu 

Lipnik – Grzędzice i zapytał, czy wobec tego ma rozumieć, że Grzędzice są już zasilane 

z tego nowego wodociągu. Odpowiadając Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski 

powiedział, że ten etap dotyczył tylko budowy wodociągu do przejazdu kolejowego, 

a pozostała część wodociągu jest w następnym etapie budowy infrastruktury.  

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odniósł się 
do pkt 4 pisemnej informacji w sprawie postępowania dotyczącego rozbudowy oświetlenia 

w miejscowości Sowno w części ulicy Sosnowej oraz ulicy Dębowej. a także w miejscowości 

Witkowo Drugie i poprosił o wyjaśnienie wady, przez którą postępowanie to zostało 

unieważnione. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz wyjaśnił, że zarówno firma, która 

wygrała postępowanie jak i kolejny oferent, odmówili zawarcia umowy ze względu na długi 

czas oczekiwania na dostarczenie słupów oświetleniowych, które były w specyfikacji. Wobec 

tego przetarg został unieważniony i został ogłoszony już nowy przetarg z nową specyfikacją 
o istotnych warunkach zamówienia, w których po zmianach słupy mają być stalowe i są 
dostępne na rynku. Wójt Gminy wyjaśnił, że termin wykonania tej inwestycji ma być do 

15 grudnia 2018 r. 

Natomiast Radna Wiesława Kuśnierz zapytała, ile osób pracuje w referacie Gospodarki 

Nieruchomościami. Sekretarz Gminy Danuta Żygadło odpowiedziała, że referacie pracuje 

6 pracowników i kierownik referatu. 

Wobec tego odnosząc się do pisemnej informacji wójta z zakresu pracy referatu w okresie 

międzysesyjnym, Radna Wiesława Kuśnierz zapytała czy na tyle osób wydano tylko 

5 decyzji? Odpowiadając na pytanie radnej Sekretarz Gminy wyjaśniła, że nie wpisano 

informacji dotyczących spraw bieżących, takich jak wydawanie zaświadczeń, czy 

poświadczeń. Jako najważniejsze uznano kwestię wdawania decyzji dotyczących podziałów 

nieruchomości. Ponadto Sekretarz Gminy wyjaśniła, że kierownik referatu była na urlopie, 

a poza tym dwóch pracowników było na zwolnieniach. Natomiast Radna Kuśnierz wyjaśniła, 

iż jej pytanie wynika z tego, że w pisemnej informacji sprzed dwóch miesięcy była wpisana 
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informacja, że będą oceniane szkody łowieckie, które trwają, a radni na ten temat nic nie 

wiedzą. Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wyjaśnił, że szacowanie tych szkód 

już nie należy do gminy, a Sekretarz Gminy powiedziała, że były szacowane straty 

w uprawach roślin okopowych, w których pracownicy uczestniczyli jako członkowie komisji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wyjaśnił jak przebiega 

szacowanie strat w uprawach, gdzie w skład komisji szacujących starty w uprawach 

powoływani są między innymi pracownicy gmin. 

AD 8. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, że w związku z tym, iż był to 

krótki okres, nie ma szczególnych informacji poza obowiązkami, które musiał pełnić. 

AD 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 
Brak interpelacji. 

AD 10. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 
Radny Janusz Łojko zwrócił się do Wójta Gminy i zapytał czy jeżeli byłoby to możliwe to 

chciałby prosić o interwencję w sprawie powstania drogowskazu na skrzyżowaniu z ulicą 
Morską z informacją, iż jest to droga prowadząca w kierunku Małkocina, Warchlina, 

Warchlinka i Klępina. 

Odpowiadając na pytanie radnego Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz potwierdził, że 

jest taka możliwość aby interweniować w tej sprawie. 

AD 11. SPRAWY RÓŻNE 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwracając się do radnych, w związku z tym, 

iż jest to ostatnia sesja Rady tej kadencji poinformował, że po zapoznaniu się z protokołem 

z tej sesji przyjmie go w imieniu Rady, składając pod nim podpis. 

Radni jednogłośnie wrazili zgodę na taka formę zatwierdzenia protokołu z ostatniej sesji. 

AD 12. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 14.01, zamknął obrady XLIV sesji Rady 

Gminy Stargard. 

Po zakończeniu oficjalnej części posiedzenia Rady Gminy Stargard, nastąpiła uroczysta 

nieoficjalna część, na której to Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy podziękowali 

radnym Rady Gminy Stargard za pracę w kończącej się VII kadencji Rady Gminy Stargard 

i dobrą współpracę, jednocześnie wręczając podziękowania i pamiątki. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Edward Kosmal 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 


